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Dato: 10. september 2024 
Tidspunkt: 18.30 
Mødeleder: Ditte 
Sted: Skoleleders kontor 
 

Faste medlemmer 
Ditte Damkier (formand) 
Jonas Daugaard Kyndesen(næstfor-
mand)  
Anette Frank (skoleleder)        
Thomas Maltha Grønborg(sekretær) 
Katja Hansen 
Helle Mejer Thomsen 
 

Afbud 
Thomas 
Høj 
Ras-
mussen 

Faste medlemmer 
Claus Munch Andersen 
Morten Higham              
Thomas Høj Mortensen  
Jesper Wulff (medarbejderrep.)                       
Marianne Haugaard Christensen (medarbejderrep.) 
Freja Bærnthsen(elevrådsrep.)   
Clara Spohr (elevrådsrep.) 
 

Dagsorden  
Hvad handler punktet om, er der særlige ansvar-
lige, gæster og er det til orientering (O), drøftelse 
(D) eller beslutning (B) 

Tid 
Estimeret 
tid til 
punktet 

Referat 
Opsummering af orienteringen/drøftelsen, konklusion på beslutning, angivelse af 
evt. ansvarlig og evt. deadline. 

1. Godkendelse af dagsor-
den (B) 
 

2 min Dagsordenen er godkendt 

2. Information fra elevråd/for-
mand/medarbejdere 
 
 

 
4 min 

 
Eleverne fortæller om tankerne for arbejdet i dette skoleår. De 
skal bla i gang med at udarbejde et dokument for undervisnings-
miljø. 
Derudover er der to elevrødder, der skal deltage i Horsens Bør-
nebyråd. 
 
Formanden: Fortæller nyt fra organisationen Skole og forældre:  
hæfte som inspiration ift. frisættelse. Derudover om et arrange-
ment om Trivsel – skolen kan sende to fra bestyrelsen. Ditte 
sender info ud til bestyrelsen. 
 

3. Information fra skolele-
der(O) 
 

15 min  
Skoleåret er kommet godt i gang. Mere fokus på trivsel og fæl-
lesskaber. 
Der arbejdes med planlægning af temaugen i uge 41, hvor der 
er åbent hus for forældre om torsdagen fra 14.30 -.15.30. Te-
maet er trivsel og fællesskab og indholdet peger ind i skolens 
fællesskab som helhed. 
I september laves der rystesammen arrangement for 7. årgang 
og 9. årgang almen og orange skal på lejrtur. 
Indskolingen i almen har være på tur til Madsbyparken. 
 
Folkeskoleforliget: Meget skal på plads i forhold til kommende 
skoleår.  Der vil blive drøftelser i løbet af året. Det er svært at 
sige noget konkret, da det endnu ikke vides hvad der besluttes 
centralt og hvad der må besluttes decentralt.  
 

Skolen har søgt Gunnar Andersen fonden om endnu en 
skulptur til skolen – vi har fået en positiv tilkendegivelse. 
Skulpturen skal stå på det grønne areal ved cykelparke-
ring mellem Store O og Rød Fløj. Der laves arrangement 
med afsløring den 24. april. 
 
PLC (biblioteket)skal ombygges og moderniseres. Proces-
sen betyder at biblioteket lukkes i en periode fra uge 40 – 
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ca. 46. Der vil fortsat være mulighed for at låne bøger, 
men det vil foregå på anden vis og ikke alt vil være tilgæn-
geligt. Vi har rigtigt høje forventninger. Der skeles både til 
biblioteksfunktioner og funktioner til understøttelse af un-
dervisningen. 
 
 
Vi er med et udviklingsarbejde under STUK, hvor vi skal 
udvikle på og arbejde med hvordan vi bliver dygtigere til at 
understøtte elever i udsatte positioner i forhold til læring. 
Det kører i dette skoleår og det er et forløb, hvor vejledere 
og udvalgte personaler deltager. Fokus på dansk og mate-
matik. 
 
Sidste skoledag med 9. årgang fik nogle skår i glæden pga 
sagen med karameller. Sagen gør at vi skal have drøftet, 
hvorledes vi afholder sidste skoledag fremadrettet. Skolen 
ønsker ikke at stå i en lignende situation igen. Skoleleder 
beder derfor om at punktet sættes på næste skb møde. 
 
 
Kommentarer til information fra skoleleder: 
 
Informationerne blev taget til efterretning. Der er enighed om at 
sidste skoledag skal drøftes på næste møde 

4. Økonomi (O) 
 
 

 
15 min 

 
Skoleleder gennemgår hvordan en skole tildeles økonomi. Her-
under, at budgettet er afhængig af antallet af elever og ikke klas-
ser, samt hvad en skole skal betale for at elever evt skal have 
andet skoletilbud. 
Derudover økonomien for skolen, som den ser ud nu. 
 
Bestyrelsen er tilfredse med både gennemgang og skolens øko-
nomi. 

5. Henvendelser til bestyrel-
sen (D) 
(skal være delt med besty-
relsen forud for mødet) 
 
 

 
5 min 

 
Henvendelse vedr. parkering fra 6. årgangs forældremøde. Der 
er en undring i forhold til p-pladsen ved hallen. Hvorfor afspær-
rer hallen af og til indkørsel til hallen? 
Vi beslutter at Jonas retter henvendelse til hallens bestyrelse i 
forhold til afklaring. 
 
 

6. Konstituering af bestyrel-
sen (D) 
 

 10 min Ditte fortsætter som formand og Jonas som næstformand.  
 
 

7. Gennemgang af forret-
ningsordenen. (D) 
(Findes på hjemmesiden 
og skal være læst til mø-
det) 
 

 
5 min 

Skoleleder gennemgik medlemmernes rolle i bestyrelsen og rol-
len som forælder på skolen.  
 
Forretningsordenen blev gennemgået og der blev lavet få rettel-
ser. 

8. Årshjul for bestyrelsens 
møder (bilag) 
(D) 
 

 
20 min 

 
Det er udarbejdet et forslag til årshjul for skolebestyrelsen, som 
blev gennemgået. Der blev lavet enkelte justeringer og derefter 
godkendt. 
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Referat godkendes løbende på mødet via opsamling efter hvert punkt. 

 

9.  Hvilke principper mm skal 
revideres i løbet af skole-
året. 
(Bilag: oversigt)  
(principper findes på hjem-
mesiden – som forbere-
delse bedes det enkelte 
medlem kigge om der er 
noget, de ønsker revide-
ret.(D) 
 

 
15 min 

 
Det besluttes at alle principper mm, skal justeres hvert 4. år.  
I dette skoleår skal følgende principper behandles : 
- Undervisningens organisering 
- Trivselspolitik 
- Rygning elever 
- Brug af mobiltelefoner 
- Kørsel med elever 
- Sponsorering 
- Billeder/foto video 

 
Det besluttes at principper/politikker gemmes på hjemmeside, så 
overskriften er mere tydelig og ikke gemt bag princip for… 
 
Skoleleder beder om at dokumentet til forældreråd ”Fælles om-
sorg for klassen” omdøbes til Klassens Fællesskab. Bestyrelsen 
godkender. 

10.  Skolebestyrelserne fælles-
møder – vi skal have valgt 
en mere fra bestyrelsen 
(B) 
 

 
10 min 

 

11.  Evaluering af forældremø-
derne (D) 

15 min  
Fællesmøderne for skolebestyrelser i Horsens afholdes 2-3 
gange årligt. Jonas er med, men det vil være godt at der er to 
deltagere fra Hovedgård skole. Det besluttes at deltagelse skal 
gå på tur og kan aftales fra gang til gang. 
 
Næste møde skal holdes den 14. november fra 19-21 på Hoved-
gård skole. 
 

 Skoleboden(O) 
 

7 min  
Skoleleder giver en kort orientering om skoleboden  i forhold til 
drift og udgifter. 
 
Punktet sættes på næste møde. 
 

11. Punkter til næste møde 
(D) 
 

 
5 min 

 
Næste møde er 29. oktober. 
- Sidste skoledag for 9. årgang, hvordan skal den foregå 
- Drøftelse af skærm i skolen 
- Skoleboden 
- Gennemgang af princip for Brug af mobiltelefon 
- Bestyrelsens deltagelse i forældremøder – skal vi finde en 

anden form 
 

12. Eventuelt (O) 
 
 

 
5 min 

 
Møderne med forældrerådene blev kort vendt – temaet skal 
bland andet være forældremøderne – hvad vil være det gode 
indhold.. Ditte melder datoer ud til bestyrelsen. Skoleleder og 
afd. leder deltager sammen med to fra bestyrelsen – Helle, 
Claus, Ditte, Morten, Jonas. 

13.  Rundvisning af faglokaler   


